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بازگشت محمد علیزاده به تیتراژخوانی رمضان

انتشار اثری جدید از شهرام ناظری با شعری از نیما یوشیج

»۶۳۰« روی میز تدوین رفت

تهیه کننده »پلان آخر بازی« مطرح کرد:

فیلمم گیشه پسند نیست گروه فرهنگ و هنر- محمد علیزاده خواننده پاپ کشور قطعه خود با نام »پناه« را به امام رضا )ع( تقدیم کرد که 
قرار اســت در ماه رمضان از آنتن شــبکه ۲ سیما پخش شود. محمد علیزاده خواننده پاپ کشورمان، جدیدترین اثرش 
با عنوان »پناه« را به ســاحت امام رضا )ع( تقدیم کرد. پیش از این قطعاتی از محمد علیزاده در برنامه های ماه مبارک 
رمضان سال های گذشته منتشر شده بود. این قطعه به عنوان تیتراژ »پناه« ویژه برنامه افطار شبکه ۲ سیما پخش می شود 
که اجرای آن را مصطفی امامی بر عهده دارد. برنامه »پناه« هر شب یک ساعت قبل از افطار به صورت زنده از حرم امام 

رضا)ع( روی آنتن می رود.

گروه فرهنگ و هنر- قطعه »آی آدم ها« از آلبوم »نیما یوشــیج« با صدای شــهرام ناظری و موسیقی ارشک رفیعی 
روی شــعری از نیما یوشــیج با هدف معرفی این اثر به طرفداران موســیقی منتشر شد. آلبوم موسیقی »نیما یوشیج« که 
پنجم اردیبهشــت ماه ۱۴۰۳ منتشــر می شود، شامل قطعاتی از جمله »آی آدمها«، »برف«، »خانه ام ابریست« و »قایق« به 
آهنگسازی و تنظیم ارشک رفیعی و آهنگ های »هست شب«، »داروگ، »مهتاب« و »ری را« به آهنگسازی شهرام ناظری 
و تنظیم ارشک رفیعی می شود. تعدادی از نوازندگانی که در آلبوم »نیما یوشیج« به هنرنمایی پرداخته اند، عبارتند از: نی: 
سعید همتیان، ویلن: امین عطایی، محمود عربانی، نوید شعبان نژاد، آناهیتا اتحاد، ویولا: داریوش حجازی، الهام عادلی، 
ویلنسل: کوروش کشاورز، غزاله شیرازی، کیوان حبیب زاده، فلوت: پرتو فتاحی، کمانچه: حمیدرضا آفریده، سازهای 

کوبه ای: فرزاد جعفری و ... .

گروه فرهنگ و هنر- فیلم کوتاه »۶۳۰« به تهیه کنندگی و کارگردانی پارسا نوری روی میز تدوین رفت. به گزارش 
مشاور رسانه ای پروژه، فیلم برداری فیلم کوتاه »۶۳۰« به تهیه کنندگی و کارگردانی پارسا نوری، پس از اتمام فیلم برداری، 
روی میز تدوین رفت. در خلاصه داستان »۶۳۰« آمده است: »ساعت پنج با شادی، قرار داشتم. ساعت شیش نصاب میاد؛ 
الان ساعت پنج و نیمه…« متین خیبلی، مرجان خاکساری، یوسف بختیاری در این فیلم کوتاه به ایفای نقش پرداخته اند.
عوامل فیلم کوتاه »۶۳۰« عبارتند از: نویسنده، تهیه کننده و کارگردان: پارسا نوری، مدیر فیلم برداری: صهبا کشاورز، 
صدابردار: علی فتحی، تدوین: مهران اشــکش، پارســا نوری، دســتیار کارگردان: میثاق کریمی، طراح صحنه: پریسا 
عبداللهی، طراح گریم: کمند یغمایی، منشــی صحنه: یگانه ســالارکیا، برنامه ریز: محمد حسین سیفی، طراح لباس: آوا 
عســگری، موسیقی: اوستا نوری، دســتیار تصویر: مهدی تیموری، مدیر تولید: آرمین شاهمیرزایی، مشاور فیلمنامه: 
امیررضا نوری پرتو، ابراهیم ایرج زاد، یدالله نوری، مشاور حقوقی: سیروس آزادی سرابله، تدارکات: امیررضا قربانی، 

عکاس: کیمیا ناظری، استوری برد: فاطمه شاه محمدی و مشاور رسانه ای: علی کشاورز

فرهنگ و هنر

نیـما رجبـی

گروه فرهنگ و هنر- هشــتمین 
قسمت از برنامه »کافه نقد« رادیو نمایش 
با هدف تحلیل و بررسی تولیدات شبکه 

نمایش خانگی با حضور محمد شهبازی 
و سعید شهبازی تهیه کنندگان سریال 
»دادزن«، سیامک خواجه وند، کارگردان 

این ســریال، هادی مومنی کارشناس 
فرهنگی و هنری و مدرس دانشــگاه و 
عباس گل تحلیلگر و کارشناس رسانه 

روی آنتن رادیو رفت.
خواجه ونــد کارگردان ســریال 

»دادزن« در ابتــدا گفت: این مجموعه 
یک سریال کمدی – اجتماعی است که 
در ۱۰ قسمت تهیه و ساخته شده است 

و امیدواریم مورد پسند مخاطب باشد.
در ادامه ســعید شــهبازی، یکی 
از تهیه کننــدگان این ســریال درباره 
ساخت سریال »دادزن«، گفت: سکوی 
فیلم ناب، از اردیبهشت ماه به صورت 

رسمی فعالیت خود را با سریال »دادزن« 
آغاز کرد، من و برادرم محمد شهبازی 
ســال ها اســت که در حوزه نمایش 

خانگی فعال هســتیم که یکی از دلایل 
راه اندازی این سکو است.

شــهبازی در ادامه افزود: سریال 
»دادزن« همزمان با پخش سریال سایه 
باز پخش شد اما نظراتی که ما از طریق 
شبکه های اجتماعی دریافت می کردیم 
رضایت مخاطب را به ما می رســاند و 
اگر بخواهم به صورت اعداد و ارقامی 
بگویم ۱۰۰ هزار نفر ســریال »دادزن« 
را بــه صورت قانونی و نزدیک به ۵۰۰ 
هزار نفر آن را از طریق کانال ها تماشــا 

کرده اند.
در ادامه نقد این ســریال، عباس 
گل گفــت: در نمایــش خانگی جای 
خالی ســریال کمدی احساس می شد 
بابت ساخت »دادزن«، خوش حالم چرا 
که این سریال به هر قیمتی مخاطب را 
وادار به خندیدن نمی کند و نقطه قوت 
آن اســتفاده حداقلی از شــوخی های 

دم دستی بود.
در ادامه هــادی مومنی، دکترای 
پژوهش هنر و منتقد سینما و تلویزیون 
گفت: در ۷ قسمتی که تا کنون در »کافه 
نقد« گذشــت ما سریال های مختلفی 
را مورد بررســی قــرار دادیم اما جای 

خالی سریال کمدی احساس می شد؛ 
انتخــاب بازیگر در ســریال »دادزن«، 
انتخاب های خوبی بود اما این ســریال 
موفق به جذب و همراه کردن مخاطبان 
زیاد نشد اما نقطه قوت آن این بود که با 
وجود شوخی هایی که استفاده می شد 
محدودیت ســنی خاصی را شــامل 
نمی شد و می توان با خانواده تماشا کرد.

وی در ادامه انتقادی کلی به همه 
آثار طنز داشــت و گفت: آثار طنز چه 
در سینما و چه در تلویزیون دیگر مثل 
سابق نمی تواند مخاطب را با خود همراه 
کند و من فکر می کنم یکی از دلایل آن 
این اســت که سلیقه مخاطب متفاوت 
شــده و همچنین این آثار فاقد کیفیت 
زیباشناختی هســتند؛ و امروزه معیار 
موفقیت یک اثر میزان فروش آن است.

در ادامــه خواجه وند، کارگردان 
این ســریال درخصوص انتقاد مومنی 
بــه کمبود کیفیت آثار طنز گفت: یکی 
از دلایلــی که آثار کمدی موفق نبودند 
این است که حال جامعه خوب نیست، 
چون در هر کار کمدی مشکلات به زبان 
طنز بیان و به تصوری کشیده می شوند 
و به عنوان مثال موضوع بیکاری دیگر 

لبخند به روی لب مخاطب نمی آورد.
شــهبازی در ادامه در خصوص 
نحوه دریافت مجوز این سریال گفت: 
تولید ســریال »دادزن« در دوران اوج 
ویــروس کرونا بود که شــرایط تولید 
برای همه گروه ها سخت بود و از طرفی 
مسئله دریافت مجوز بود که در آن زمان 
برای مجوز باید هم از ارشــاد و هم از 
ســاترا این مجوز گرفته می شد که البته 
الان این مســئله حل شده است و فقط 
ساترا مجوز سریال ها را صادر می کند.

خواجه وند نیز دربــاره انتخاب 
بازیگران این ســریال گفت: حضور 
علی رام نورایــی، انتخاب متفاوت اما 
مناســبی بود و می توان گفت انتخاب 
این بازیگر به دلیل متفاوت بودن عمدا 

صورت گرفت. 
وی در ادامــه از تجربــه خود از 
همکاری با ســاترا گفت: همکاری ما 
با ســاترا انصافا همــکاری خوبی بود 
و بــا وجود اینکه بخــش ممیزی باید 
تخصصی تــر اتفاق می افتاد، ســاترا 
انصافا به استانداردها در این زمینه بسیار 

نزدیک است.
مومنــی در ادامه افــزود: افرادی 

کــه در حوزه هنر فعالیت می کنند باید 
دغدغه مند و مسئولیت پذیر 
باشــند و موفقیــت یک 
ســریال در این است که 
ببینیم آیا توانســته برای 
مخاطب خــود تصویر 
ذهنی زیبایی خلق کند 
یا خیــر که این نکته در 

ســریال »دادزن« در 

بخشی وجود داشت و در بخشی وجود 
نداشت و می توان گفت این سریال 

تا حدودی رضایت بخش بود.

گــروه فرهنــگ و هنر- تهیه 
کننده »پلان آخر بازی« از آماده اکران 
بودن این فیلم ســینمایی خبر داد و 
گفــت: »پلان آخر بــازی« یک فیلم 
گیشه پسند نیست و بیشتر می توان آن 
را یک اثری فرهنگی و هنری دانست. 
به خصــوص که سوپراســتاری هم 
ندارد. محمد احمدی که سال گذشته 
برای فیلم »پــلان آخر بازی« پروانه 
ســاخت دریافت کرده بود، توضیح 
داد: نویســنده و کارگردان این فیلم 
پیمان شاهبد است و در حال حاضر 
فرآینــد تولید آن به پایان رســیده، 
ساختار روایی این فیلم هم، فیلم در 
فیلم اســت و داستانی اجتماعی هم 
دارد. در ایــن فیلم ماجراهای مربوط 
به یک گروه فیلمبرداری را شــاهد 

هستیم.
»پلان آخر بــازی« یک اثر 

فرهنگی و هنری است

»پــلان آخر بازی« یــک فیلم 
گیشه پسند نیســت و بیشتر می توان 
آن را یــک اثــری فرهنگی و هنری 
دانست. به خصوص که سوپراستاری 
هم نداردوی افزود: فیلم »پلان آخر 
بــازی« آمــاده نمایش اســت. فرم 
تقاضای حضور این فیلم در جشنواره 
فیلم فجر را هم پر کردیم که از سوی 
هیات انتخاب پذیرفته نشد. منتظریم 
تا ببینیم شــرایط اکران در سال آینده 
چگونــه خواهد بود تــا برای اکران 

عمومی این فیلم برنامه ریزی کنیم.
این تهیه کننده درباره شانس این 
فیلم بــرای اکران با توجه به ترافیک 
بالای فیلم ها در سال آینده هم گفت: 
این مســاله بستگی به شرایط دارد و 
باید ببینیم شــرایط عمومی سینماها 
به چه شــکل خواهد بود. »پلان آخر 
بازی« یک فیلم گیشه پســند نیست 
و بیشــتر می تــوان آن را یک اثری 
فرهنگی و هنری دانست. به خصوص 

که سوپراستاری هم ندارد. 
وی درباره ترکیــب بازیگران 
فیلم توضیــح داد: بازیگران خوب 
و توانمنــدی در فیلم حضور دارند 
اما چهره ای که بخواهد روی گیشــه 
فیلم تأثیرگذار باشــد، ندارد. چهره 

توانمندی مانند اتابک نادری یکی از 
بازیگران این فیلم است. در مجموع 
باید شرایط عمومی سینماها را ببینیم 
و بعد درباره زمــان قطعی اکران آن 

تصمیم گیری کنیم.
کمدی، اساســاً سلیقه من 

نیست
احمــدی دربــاره همــکاری 
خــود با پیمان شــاهبد به عنوان یک 
کارگردان فیلم اولی هم توضیح داد: 
وقتی آقای شاهبد به دفتر ما مراجعه 
کــرد و فیلمنامه را خوانــدم، آن را 
دوست داشتم. از طرف دیگر خودم 
هم شــخصاً کار کردن با کارگردانان 
فیلم اولی را دوســت دارم و به همین 
دلیل شــرایط این همکاری برای ما 
فراهم شــد. این تهیه کننده باســابقه 
ســینما در پاســخ به این پرسش که 
بــا توجه به تغییــر ذائقه مخاطبان به 
ســمت فیلم های کمــدی، آیا قصد 
تهیه کنندگی فیلــم کمدی را ندارد؟ 
گفت: تا امروز کــه چنین تجربه ای 
نداشــته ام و امیدوارم بعد از این هم 
نداشــته باشــم.  این جنس سینما، 
اساساً سلیقه من نیست. در عین اینکه 
موضع خاصی هم درباره فراگیر شدن 
این دســت تولیدات در سینمای این 

ســال ها ندارم. احمدی درباره اینکه 
آیا فروش پایین فیلم های اخیرش در 
گیشه، منجر به شکست و ضرر مالی 
نشده است، گفت: صادقانه بخواهم 
بگویم، بله این اتفاق می افتد. در این 
زمینه البته بدشانسی هم دخیل بوده 
است. ما همین امسال فیلم خوبی به 
نام »میان صخره هــا« را برای بچه ها 
داشــتیم و واقعاً هم فیلم خوبی بود. 
درســت است که هنرپیشه شاخصی 
نداشــت اما در چند فستیوال تقدیر 
شده و از جشــنواره کودک اصفهان 
هم دو جایزه دریافــت کرده بود. با 
همه این هــا اما اســتقبال خوبی از 
اکران فیلم در ســینماها نشــد و در 
حال آماده ســازی ایــن فیلم برای 
اکران آنلاین هســتیم. فروش پایین 
فیلم هــا، معمــولاً کار تولید را برای 
یک تهیه کننده سخت تر می کند اما از 
آنجایی که شخصاً به عنوان تهیه کننده 
تصمیم گرفتــه ام در زمینه فیلم های 
لوباجــت و کم هزینه تمرکز داشــته 
باشم، می دانم که اگر فیلمم بازگشت 
ســرمایه از گیشه نداشته باشد، برای 
تولیــد آن هم هزینه کمتری صورت 
گرفته اســت. از این منظر فیلم هایی 
که بودجه تولید کمتری دارند، کمتر 

هم مالکانشان را از نظر مالی متضرر 
می کنند. امید داریم با اکران آنلاین و 
پخش تلویزیونی بتوانیم بخشــی از 

هزینه ها را بازگردانیم.
این تهیه کننده ســینما با اشاره 
به افزایش هزینه هــای تولید، تاکید 
کرد: اگر فیلــم لوباجت را بخواهیم 
با بودجه ۱۵ میلیارد تومانی بسازیم، 
قطعاً و یقیناً به بازگشــت ســرمایه 
نخواهد رسید، اما اگر فیلمی با هزینه 
۴ الی ۵ میلیارد تومانی، جمع شــود، 
می توان به بازگشــت سرمایه آن هم 
امید داشت. ما همین فیلم »پلان آخر 
بازی« را ســال گذشــته با بودجه ای 
در حدود ۳ میلیارد تومان ســاختیم. 
الان همین فیلم، قطعاً هزینه بالاتری 
نیــاز دارد اما به عنوان تهیه کننده باید 
ترفندهایــی را بدانیم تــا هزینه ها را 
تــا حد امکان کاهش دهیم. به عنوان 
تهیه کننده ای کــه فیلم های اخیرش 
فروش بالایی نداشــته اند، نمی توانم 
بگویــم ضرر مالی نکرده ام، بله ضرر 
کرده ام اما این ضررها به گونه ای نبوده 
که نتوانیم فعالیتمــان را ادامه دهیم. 
کمااینکه ما هم فیلم هایی داشــته ایم 
که فروش خوبی داشته و توانسته اند 

هزینه تولید خود را بازگردانند.

گروه فرهنــگ و هنر-  علیرضا 
طاهــری با اشــاره بــه اینکه مخاطب 
هدف مجموعه »چل پلــه زیر زمین« 
کودکان ۶ تا ۱۲ ســاله هســتند، تأکید 
کرد: این مجموعه مهارت های زندگی 
را به کودکان آموزش می دهد.علیرضا 
طاهری کارگردان مجموعه انیمیشــن 
»چــل پله زیر زمیــن« محصول مرکز 
انیمیشــن ســوره که فصل سوم آن در 
ایام نوروز از شــبکه پویا پخش خواهد 
شــد، درباره ســاخت این مجموعه و 
شــکل گیری ایده آن اظهار کرد: برای 
ساخت این انیمیشن یک تیم ایده پردازی 
تشکیل دادیم که ایده های مطرح شده را 
در رویــدادی با عنوان رویداد پیچینگ 
رویازی که ســه سال پیش برگزار شد، 
مطرح کردیم و یکی از مضامین مدنظر ما 
آموزش مهارت های زندگی به کودکان 
بود. ما قصد داریم مهارت های زندگی را 
در قالب یک مجموعه انیمیشن جذاب 
و ســرگرم کننده بــه مخاطبان کودک 
خود آموزش دهیــم. پیش از »چل پله 
زیر زمین« نیز چند اثر انیمیشــن با این 
رویکرد ســاخته شده است اما بسیاری 
از این آثار می توانستند انیمیشن نباشند 
و در قالب های دیگری ساخته شوند اما 
ما در این مجموعه اصرار داشتیم فضایی 
طراحی کنیم و قصه ای روایت شود که 
مختص ســینمای انیمیشن باشد و در 
مقایســه با نمونه های خارجی اش هم 

بتواند رقابت کند. 
همــه  منظــور  همیــن  بــه 
شخصیت های این مجموعه انیمیشن، 
موجوداتی خیالی هســتند که در دنیای 
اثر منقرض شــده اند و یک پروفسور 
جســور و دانا این موجودات خیالی را 
احیا کرده و او توانســته شرایطی فراهم 
کند که آن ها بتوانند دوباره زندگی کنند 
و ما در همین موضوع هم سعی داشتیم 
بــا کودکان درباره لــزوم جلوگیری از 
انقــراض موجودات مختلف صحبت 
کنیــم. کارگردان مجموعه انیمیشــن 
»چل پله زیر زمین« درباره ملاک خلق 
شخصیت های این مجموعه گفت: یکی 
از ملاک های ما خارق العاده و متفاوت 
بودن شخصیت ها بود. نمی خواستیم که 
هیچ یک از شخصیت ها عادی یا شبیه 

یک حیوان خاص باشد و به همین دلیل 
ویژگی های مختلف را ترکیب کردیم. 
بــه عنوان مثال ما شــخصیتی تعریف 
کردیم که نیمی از آن درخت است و نیم 
دیگرش کانگورو، شخصیت دیگری 
تعریف کردیم که شبیه ماهی بادکنکی 
اســت اما پرواز می کند یا پشــه ای را 
طراحی کردیم که لامپ روی ســرش 
دارد و یا شخصیت خروپف کاراکتری 
شبیه خرس است که بال های سنجاقکی 
دارد و جالب است که این شخصیت ها 
بسیار مورد استقبال قرار گرفتند و سال 
گذشته که این مجموعه پخش شد شاهد 
بودیم که مادرها تصاویر شخصیت هایی 
که کودکانشــان آن ها را دوست داشتند 
به اشــتراک گذاشتند یا کودکانشان این 
شــخصیت ها را نقاشی کرده بودند که 
این نشــان می دهد »چل پله زیر زمین« 
توانسته با مخاطب خود ارتباط برقرار 
کند. هدفمان در این مجموعه آموزش 
مهارت های زندگی به نسل کودک بود 
اما مطمئناً آموزش های مستقیم نمی تواند 
چندان اثرگذار باشــد و به خاطر همین 
سعی کردیم این مسئله را در قصه هایی 
سرگرم کننده و ماجراجویانه با چاشنی 
کمدی و فانتزی به کــودکان آموزش 
دهیــم. فصل قبل مجموعــه »چل پله 
زیر زمین« بیش از هر چیز موضوعات 
اجتماعی مدنظر بود و در فصل جدید 
محیط زیست و آشــنایی با ایران جزو 

موضوعات اصلی این مجموعه است.
طاهری درباره انتخاب ســاختار 
دو بعُــدی برای ایــن مجموعه گفت: 
نمی توانم این موضوع را بپذیرم که اکثر 
آثار انیمیشن امروز به سمت سینمای سه 
بعُدی )3D( رفته اند. این وضعیت شاید 
در سینما وجود داشته باشد و اکثر آثار به 
سمت سینمای سه بعدی رفته باشند ولی 
در بستر تلویزیون و وب سری در همه 
جای دنیا صنعت مجموعه تلویزیونی 
انیمیشن ساختار دو بعدی غالب است 
و در آثار آمریکایی، اروپایی و ژاپنی هم 
ســریال ها معمولاً دو بعدی هستند و 
اتفاقاً بچه ها با این ساختار ارتباط بهتری 
برقرار می کنند. یکی از دلایل اســتقبال 
تهیه کننده هــا و پخش کننده هــا از این 
ساختار هزینه تولید است. انیمیشن های 

دو بعدی با بودجه مناســب تری تولید 
می شــوند و از آنجا که مجموعه های 
انیمیشــن در مدت زمان طولانی تری 
تولیــد می شــوند گزینــه دو بعدی 
مناسب تر است و فیلم های سینمایی که 
زمان کوتاه تری دارند معمولاً در ساختار 
سه بعدی ســاخته می شوند. انیمیشن 
دو بعــدی در همه جای دنیا طرفداران 
خــاص خــودش را دارد و به نظر من 
به لحاظ بصری نیز جذابیت بیشــتری 
دارد. در نتفلیکــس و دیگر پلتفرم ها و 
تلویزیون های مطرح دنیا می توان آثار دو 
بعدی بسیاری را مثال زد که از بین آن ها 
شــاید مطرح ترین آثار »سیمپسون ها« 
و »The Family Guy« باشــند. 
برای مخاطب پیش دبستانی هر چقدر 
فضا ساده تر باشد، او درک بهتری از اثر 
خواهد داشــت و در انیمیشن »چل پله 
زیر زمین« هم من بر این عقیده ام که این 
ساختار مخاطبش را به درک بیشتری از 
محتوای اثر می رساند اما برای مخاطب 
نوجوان که درک بیشــتری از جزئیات 
دارد سینمای سه بعدی مناسب تر است. 
مخاطــب هدف ما در ایــن مجموعه 

کودکان بین ۶ تا ۱۲ سال هستند.
ایــن کارگردان انیمیشــن درباره 
احتمال ســاخت نسخه سینمایی »چل 
پلــه زیر زمین« گفت: یک نمونه موفق 
از تجربه ســاخت اثر سینمایی از یک 
مجموعه تلویزیونی امســال رخ داد که 
می توان به »ببعی قهرمان« اشــاره کرد. 
فیلمی سینمایی که پیش از آن سریالش 
ســاخته شــد و امســال توانست در 
جشنواره فیلم فجر حضور داشته باشد. 
امیدوارم در آینده بشود نسخه سینمایی 

این مجموعه را هم بســازیم چرا که به 
نظر من کاراکترهای »چل پله زیر زمین« 
توانسته اند با مخاطبان ارتباط برقرار کنند 
و به همین دلیل نسخه سینمایی می تواند 
اثر موفقی باشد. طاهری درباره ارتباط 
اثر با مخاطبان کودک گفت: نویسنده این 
اثر خانم نســیم خراشادی زاده است که 
مطالعات بسیاری در روانشناسی دارند و 
ما علاوه بر این از چند روانشناس کودک 
نیز نظر خواستیم تا در ارتباط با کودک 
بتوانیم موفق عمل کنیم. خوشــبختانه 
متن نهایی اثرمان مــورد قبول و تأیید 
روانشناســان کودک قــرار گرفت و 

نظرات خوبی درباره این اثر داشتند.
وی در پایــان درباره تفاوت های 
فصل سوم »چل پله زیر زمین« با دیگر 
فصل هــای این مجموعــه گفت: در 
فصل های قبل بیشتر داستان این مجموعه 
در یک آزمایشگاه مخفی پروفسور زیر 
زمیــن روایت شــد و در فصل جدید 
کاراکترها به نقاط مختلف کشور سفر 
می کنند و ما ســعی کردیم از این طریق 
کــودکان را با منابع طبیعی، چالش های 
زیست محیطی و حتی معماری ایرانی 
آشــنا کنیم و این یکــی از اصلی ترین 
ویژگی های فصل سوم این اثر نسبت به 
دیگر فصل ها اســت و علاوه بر این سه 
شخصیت جدید به این مجموعه اضافه 
شــده که یک دختر بچه خردسال به نام 
روشــا است و یک شخصیت منفی هم 
داریم که دشــمن پروفسور است و به 
همراه دستیارش فضولچه سعی می کند 
کارهایی انجام دهد تا جلوی پیشرفت 
پروفسور را بگیرد و چالش های روایی 
بیشتری در این فصل شاهد خواهیم بود.

کارشناس و تحلیلگر رسانه درباره سریال »دادزن« گفت: در نمایش خانگی جای خالی سریال کمدی 
احساس می شد، بابت ساخت »دادزن« خوش حالم، چرا که این سریال به هر قیمتی مخاطب را وادار به خندیدن 

نمی کند و نقطه قوت آن استفاده حداقلی از شوخی های دم دستی بود.

در نمایــش خانگــی جــای خالــی ســریال کمدی احســاس می شــد بابت ســاخت 
 ـحالم چــرا کــه ایــن ســریال به هــر قیمتــی مخاطــب را وادار به  »دادزن«، خوشـ
خندیــدن نمی کنــد و نقطه قوت آن اســتفاده حداقلی از شــوخی های دم دســتی بود.

 »دادزن«، کمدی  که به هر قیمتی 
نمی خنداند!

خانواده ها منتظری سری سوم »چل پله زیر زمین« در نوروز باشند
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